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z projektu protokolu Nr XXXVll7 z sesji Rady Miejskiej w Parczewie odbytej w dniu
29 maja 2017 r. pod przewodnictwem pana Miroslawa Naumiuka- Przewodnicz4cego
Rady Miejskiej w Parczewie, dotyczEcy punktu interpelacje i wnioski radnych.

Ad.2

W punkcie tym radni zglosili interpelacje i wnioski wg ponizszego:

Pan Miroslaw Naumiuk - Przewodnicz1cy Rady zwrocil sig do radnych z

proSb4 o zgLaszanie interpelacji i wniosk6w.

Radny Duda Grzegorz zglosil nastgpuj4cy wniosek.

W imieniu mieszkafrc6w Placu WolnoSci prosilbym o przymocowanie lawek do

podlola, ktore znajduj4 sig wewn4trz skwerku i s4 praktycznie co noc przenoszone z

miejsca na miejsce przez nocnych bywalc6w, robi4cych tam sobie imprezy i
spozywaj4c alkohol. Proszg o pozytywne podejScie do tego problemu,

Radny Gol4b f-ukasz poruszyl kilka spraw.

Pierwsza sprawa interwencyjna. Mieszkaniec Kr6lewskiego Dworu zwrocil sig z

proSb4 o mozliwoic zabezpieczenia zdemontowanych element6w przejazdu PKP, i l
kt6re w tej chwili ulegaj4 zniszczeniu. Sprawa byla poruszafla fia spotkaniu z

przedstawicielami PKP PLK.

Druga interpelacja dotyczy budzetu obywatelskiego. W ubiegtym roku Rada

zdecydowala o tym, 2e budzet obywatelski w roku 2017 nie bEdzie realizowany, ale

mieliSmy wr6ci6 w bieZ4cym roku do tematu. Chcialbym sig dowiedzie6, jak sytuacja

wygl4da, czy w tym roku bgdziemy przystgpowai do prac nad budZetem

obywatelskim?
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Trzecia interpelacja. Na komisjach, w obecnoSci przedstawicieli Zaruqdu Powiatu

Parczewskiego, rozmawialiSmy na temat inwestycji drogowych. Temat, ktory byl
pobieznie om6wiony dotyczyl budowy ronda na sV,rzylowaniu ulic Aleje Jana Pawla II (-
z Wojska Polskiego. W ubiegtym roku byla mowa o tym, ze wykonanie tej ulicy mialo I

wi4zac sig z polozeniem asfaltu w ramach caloSci, lqcznie z przepustem na Alei Jana

Pawla II. Natomiast z dyskusji, ktora byla 2 miesi4ce temu wynikalo, 2e tam
powstanie pewna przerwa i asfalt bgdzie dociqgnigty w kierunku Bazyliki, ale nie do

kofrca. W zwiqzku z tym apelujg, aby podj46 rozmowy ze Starostwem Powiatowym,

zeby to przedsigwzigcie tworzylo funkcjonaln4 caloSi. Przypominam, ze ostatnio

projekt na przebudowg odcinka od ronda na ul. Polnej do Kolejowej nie uzyskal

odpowiedniej iloSci punkt6w, poniewaz nie zostal potraktowany jako kontynuacja

inwestycji. Z kontekstu rozm6w wynika, 2e przerwa na tym odcinku mohe byc nawet

300 metrowa i w moim odczuciu, jezeli Wojewoda bgdzie konsekwentny to nie bgdzie

potraktowane j ako kontynuacj a.
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Czwarta sprawa. Pozwolilem sobie paristwu przekaza( male ksi42eczki, wydane
przez UrzEd Marszalkowski, kt6re promuj4 produkty regionalne naszego

wojew6dztwa. Dzisiaj bgdziemy przyjmowa6 uchwalg dotyczqcq przyjgcia programu

rewitalizacji, gdziejednym z dzialah programu jest tworzenie takiego produktu, bo na

dzieh dzisiejszy poza musztafiq Zaden nie funkcjonuje. W zwiEzku z tym chcialbym
zachgcic mieszkaficow do aktywnego wlqczenia sig do stworzenia takiego produktu.

JednoczeSnie skladam wniosek, aby pomySled na przyszly rok o stworzeniu konkursu
kulinarnego dla mieszkaricow, bo takowe konkursy na terenie naszego wojew6dztwa
sig odbywaj4, chocialby w Werbkowicach, gdzie tematem przewodnim jest np. ztpa,
wtedy mieszkaricy, r62ne grupy spoleczne jak KGW stworz4 potrawg dowoln4 z danej

kategorii i ona jest nagradzana. Jeheli program rewitalizacji bgdzie funkcjonowal w
aspekcie tworzenia produktu regionalnego, bgdzie bazq do tego, aby miasto
promowa6. Wczoraj sluzbowo w ramach pracy mojego Departamentu uczestniczylem
na festiwalu pierog6w w Bychawie i zabralem ze sob4 mojego tatg, kt6ry zadal mi
pytanie: dlaczego u nas czegoS takiego nie ma? MySlg, 2e taka impreza w podobnej

formie teL mialaby miejsce u nas, ale musimy od czegoS zaczq(,. Podsumowuj4c,
esencj4 mojego wniosku jest to, heby w przysz*ym roku taki konkurs kulinarny dla
mieszkaric6w zorganizowat przy wykorzystaniu naszych lokalnych przedsigbiorc6w i
w budzecie zaplanowac Srodki na ten cel.

Radna Bloch Barbara przedstawila do p. Burmistrza2 interpelacje na piSmie.

Interpelacja dot. odpowiedzi na interpelacjg, kt6ra zglosilam 24.04.2017 r. w
sprawie wygaszen ia decy zji Srodowiskowej .

Panie Burmistrzu! Wniesiona interpelacj a dotyczyla wykonywania zadan przez

BurmistrzaParczewa. Organ jest zwiqzany wydanq decylE Srodowiskow4, dlatego teZ

kahda zmiana uwarunkowafi Srodowiskowych, czy teL zmiana prawa powinna
spowodowa6 reakcjg. Obowi4zuj4cy miejscowy plan zagospodarowania nie
przewiduje lokalizacji elektrowni wiatrowych w Koczergach, co jest podstaw4 do
eliminacji z obiegu prawnego decyzji.

Wydaj4c decyzje Srodowiskowe dot. elektrowni wiatrowych i biogazowni za strony
postgpowania uznano tylko wlaScicieli dzialek bezpoSrednio s4siaduj4cych z dzialkami
inwestora nie zwaZajqc na uprawnienia wlaScicieli dzialek leZ4cych w obszarze

oddzialywania. O zamiarze wydania decyzji Srodowiskowych nie zostalo
powiadomione spoleczeristwo w spos6b przewidziany w przepisach prawnych. Pismo

Starosty Powiatowego z dnia 16.08.2013 r. zawiera stwierdzenie, iz wniosek inwestora
nie pozwala na budowg elektrowni wiatrowej, pozostaje bez rozpatrzenia z powodu

braku decyzji Srodowiskowej i wycofanie tego wniosku.

Podpisywalam dziesi4tki pism kierowanych w sprawie w/w elektrowni i

biogazowni a w tym do tutejszego organu, dlatego gdyby moj4 intencjq bylo Zqdanie

wszczQcta postgpowania taki wniosek zostalby zlozony. Udzielona odpowiedz jest

pr6b4 odwr6cenia uwagi i niepotrzebnym przedluieniem sprawy. Od stwierdzenia
niewaZnoSci planu z 2010 r. minglo ponad p6l roku i moglam spodziewa6 sig, i2 organ
z wlasnej inicjatywy bgdzie porz4dkowal sprawy, doprowadzajqc je do zgodnoSci z
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obowi4zuj4cym prawem. Tak sig nie stalo i st4d moja wniesiona interpelacja, ktor4

podtrzymujg i oczekujg wydania przedmiotowej decyzji.

Proszg o pisemne udzielenie odpowiedzi.

Druga interpelacj a dot. drogi w Koczerg ach i przejazdt przez tory.

Panie Burmistrzu! Droga w Koczergach jest nadmiernie eksploatowana przez duZe

samochody przewoaqce wielkie iloSci materiatow, w szczegolno6ci w postaci urobku z

pobliskich kopahi piasku. Proszg o wyjaSnienie, czy konstrukcja tej drogi jest

odpowiednia do przenoszenia takich obciqlen? Czy nie zachodzi koniecznoS6

ograniczenia przejazdu dla pojazdow wysokotonalowych? Brak znak6w

ograniczaj4cych przewolony cigzar powoduje nadmierne jej eksploatowanie. Ma to
szczeg6lnie znaczenie w okresie wiosennym i jesiennym ze wzglEdu na deszcze i

przymrozki. JednoczeSnie zauwalam,i2ruch takich pojazd6w mole ulec wyralnemu

zwigkszeniu w zwrqzku z ograniczeniami przejezdnoSci przez tory kolejowe po

uruchomieniu linii kolejowej.
Druga sprawa dotyczy przejezdnolci przez tory w Koczergach i w Parczewie.

Rozklad jazdy przewiduj e przejazd okolo 40 skladow na dobg. Tak duza hczba

przejazdow ograniczy przejezdnoSi przejScia dla pieszych. W zwiqzku z powylszym

proszg, w porozumieniu z PKP, o podanie do wiadomoSci spoleczenstwu optymalnego

czasu zamknigcia przejazdu w godzinach najwigkszego ruchu tj. rano i po poludniu.

Wi4ze sig to z koniecznoSci4 dojazdu i powrotu do pracy i ma znaczenie zwlaszeza w

pierwszym okresie przejazdow poci4g6w. Takie wiadomoSci pozwolityby

uzytkownikom poj azdow odpowiedn io zap I anowai pr zejazd pr zez tory .

Proszg o pisemne udzielenie odpowiedzi.

II sprawa. Proszg p. Burmistrza o interwencj g w Zarzqdzie Dr6g Wojew6dzkich o

wykoszenie poboczy wzdluz drogi wojewodzkiej 813, naprawdg droga jest krgta,

chwasty s4 wysokie i zagraZajq bezpieczefrstwu wszystkich uzytkownik6w drogi,

ktorzy sig po niej poruszaj1. Jako przyklad mogQ poda6, 2e droga do Bialej Podlaskiej
jest juz wykoszona, dlaczego my mamy byc gorsi.

Radny Szych Henryk przedlolyt kilka spraw.

Pierwsz4 interpelacjg kierujg do p. Przewodniczqcego Rady. Proszg o
wyegzekwowanie od p. Burmistrza odpowiedzi na interpelacjg, kt6r4 zlolylem na sesji

w dniu 15 maja, a dotyczyla mojego wniosku w sprawie weryfikacji obszaru

Radny Szymczak Zbigniew wni6sl do p. Burmistrza nastgpuj4ce sprawy.

I sprawa. Sohysi zakonczyli juZ obsiewanie p6l, na pewno w tym czasie mieliby

czas zajq(, sig utwardzaniem dr6g gminnych, zwlaszcza te miejscowoSci, kt6re podjgty

uchwaly na utwardzanie drog kliricem. W zeszlym tygodniu przyszla wielka .rle*a,-( r-)

wyplukala zuzel, kt6ry byl lekki. Na pewno warto byloby pomySled i teraz zajq1, siE

tymi solectwami, kt6re sig w te prace zadeklarowaly. Bo nie ma na co czekac do

jesieni, gdyzp62niej bgd4 inne prace polowe, czy krotkie dni i chlody.
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administracyjnego miasta dla aktualnie opracowywanego planu zagospodarowania
przestrzennego dla miasta Parczewa w granicach administracyjnych oraz studium
uwarunkowafl. Prosilem o udzielenie odpowiedzi na piSmie, nie otrzymalem takowe.j

odpowiedzi. Jest to istotny temat zwaLywszy,2e pracujemy nad nowymi dokumentami
planistycznymi i trzeba zaktualizowa6 obszar administracyjny miasta Parczewa, bo w
pewnych miejscach s4 niezbgdne korekty dla tego obszaru.
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Druga interpelacja. R6wnie| nie otrzymalem pisemnej odpowiedzi na interpelacjg
skierowan4 do Zastgpcy Burmistrza p. Bozyma, bo w6wczas p. Burmistrza nie bylo na

sesji, ale Pan Bozym jest Przewodnicz4cym Rady Nadzorczej ZUK, wigc wniosek
przedstawilem. Interpelacja dotyczyla, jakie zamierzenia ma Sp6lka w zakresie

hu,l i 2r6dla ciepla na kotlowni miejskiej. Przypominam, 2e kotlownia jest

opalana mialem, w okresie zimowym wszyscy doSwiadczamy to uci4zliwe zjawisko,
bo emisja ze spalania tego typu paliwa jest doS6 duza, w zwtqzku z tym nalely
pomySle6 o zmianie 2r6dLapozyskiwania ciepla.

Ostatnia interpelacja. Pan Przewodnicz4cy Rady obiecal, ze skieruje stosowne
i?t\r-L,ic{tw,*yst4pienie w sprawie przedlokenia sprawozdania z dziaLalnoSci Lokalnej Grupy
u\e. Dzialania ,,Jagielloriska Przystah". Na posiedzeniu komisji radni zglaszali

zainteresowanie dzialalnoSci4 tego stowarzys zenia, poniewaz gmina j est czlonkiem.
Na zakoriczenie poinformowal, 2e w miesi4cu maju w obradach uczestniczyl jul 5

razy, bo tematy byly zalegle i nalelalo je rozpatrzyc.

tl
Radna Bojko Bo2ena zglosila do p. Burmistrza2 zapytania.

Pierwsze pytanie, czy wplyngla zgoda od Starosty Parczewskiego na podl4czenie
ll. Zbobowej do ronda przy Alejach Jana Pawla II, jeSli tak to kiedy rozpoczniemy
prace projektowe tej ulicy?

OK

Druga sprawa. Ministerstwo Sportu przeznaczylo dodatkowo 443 mln. zl z
przeznaczeniem na modernizacjg obiekt6w sportowych oraz dla trener6w i
animator6w sportu. Czy gmina Parczew bgdzie aplikowad o dodatkowe Srodki na
obstugg Orlik6w, bo byty wnioski, 2e brakuje tych Srodk6w na dodatkowe
zatrudnienie w okresie wakacyjnym.
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Radny GoLdzik Tomasz skierowal pytanie do p. Burmistrza. Kiedy jest przewidziane
wykonanie nakladki asfaltowej na drodze gminnej w Jasionce, bo stan tej drogi jest

zly, nawet przerasta mozliwoSci poruszania sig samochodem terenowym.

Radny WiSniewski Adam ponowil wniosek do p. Burmistrza.
Wnioskujg o utwardzenie parkingu, kt6ry znajduje sig po p6lnocnej stronie ulicy

Tomaszunasa. Przypominam, 2e na tym parkingu od kilku lat zalegajE odpady

budowlane. UwaZam, 2e nie przystoi miastu Parczew utrzymywanie takiego placu w
takim stanie.
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Radna Kopi5 Monika zwrocila sig z proSb4 do p. Burmistrza. Czy molna bytoby

zamontowac sam4 latarnig u zbiegu ulic Kopernika i Zofti Walencow, gdyz w tym

miejscu stoi slup elektryczny a latarnia sig nie Swieci. Wydaje mi sig, ze wniosek jest a ,.r

zasadny,poniewaz migdzy tymi ulicami znajduje sig boisko, w poblizu jest wejScie do I -t

galerii i o zmroku jest tam ciemno i niebezpiecznie.

Radny Wr6blewski Adam zwrocrl sig z pytaniem do p. Burmistrza. OtoZ rok temu

zostala wykonana inwestycja dotyczEca odwodnienia osiedla przy ul. Dworcowej. W

czasie odbioru inwestycji bylo uzgodnione z wykonawcE, 2e po roku odbgdzie sig

wizja lokalna celem sprawdzenia, czy nie ma ewentualnych miejsc stwierdzaj4cej

koniecznoSi wykonania naprawy chodnikowo- drogowej. Bo wiadomo ziemia sig

osiada i pewne roboty trzebapo jakims czasie ponownie naprawii.

TrJ

Radny Czarnacki Wieslaw zglosil2 sprawy.

I interpelacja. Chcialbym przypomntec, 2e w dalszym ci4gu nie s4 naprawione

studzienki kanalizacyjne na ul. Stra2ackiej i innych miejscach w mieScie; Ch.,U _t 1)
powiedziec,2e niejest to duza robota aPruedsiEbiorstwo Robot Drogowo-Mostowych I

juz asfalt robi od kilku tygodni, my51g, 2e iuL czas to zrobic.

II sprawa. Chcialbym sig odniesc do interpelacji zlohonej przez radnego Dudg na

sesji w dniu 25.04.2011 r. W zasadzie byla to skarga na ELPAR,2e pracownicy

parkuj4 samochody na chodniku. Ot62 informacja jest nieprecyzyjna, bo po pierwsze

chodnik nie jest zniszczony, po drugie pracownicy wykorzystuj4 wtedy to miejsce,

kiedy juz nie ma miejsca na parkingu firmowym. Dzieje sig to w momencie, kiedy jest

godz. 1500, wtedy mrjajq sig zmiany. Przy okazji warto przypomnie(,, heby radni

przypomnieli sonie ustawg o samorz4dzie gminnym i zadania gminy, kt6re powinny

byc realizowane w kazdej kadencji. ELPAR jest najwigkszym platnikiem do budzetu

gminy i placi podatek ok. miliona zl.MySlq, Zejest to odbijanie pilki, skarz4c na

pracownik6w, kt6rzy dojezdhaj1 do pracy, bo naprawdg tam jest trudno zaparkowad.

Generalnie uwaham, 2e w interesie gminy jest, aby firmy sig tozwljaly, aby

pracownicy mieli komfort, chociazby zaparkowania przy zakladzie pracy. Chca

powiedziec, 2e pracownicy Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa tez

parkuj4 na ulicy i chodnik teLmszczE.

Radny Duda Grzegorz chcialby sig odniesd do wypowiedzi radnego Czarnackiego,

twierdz4c, 2e to nie byla skarga tylko proSba mieszkafcow, Zeby tak4 interpelacjg

zlo|yc. To nie jest tak, Ze ten samoch6d tam stoi powiedzmy od 1400 do 1500 i poLniej

przyjeadaa na parking, tylko jak ktoS sig tam zatrzymal o 1400 to juz stoi do godz.2200

i blokuje chodnik, kt6ry jest zniszczony i jest caty w oleju. OdnoSnie Agencji

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa to tam nikt nie parkuje na chodniku, tylko

w miejscu dozwolonym przy chodniku.
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Radny Czarnacki Wieslaw zaprosil radnego Dudg do firmy i powiedzial, 2e mu
pokaze ten chodnik, tam nikt po nim nie chodzi, bo jest to chodnik po drugiej stronie
ulicy na wysokoSci wjazdu do fabryki, a chodnik, po kt6rym chodzq ludzie jest od
strony fabryki. M6wienie o tym, 2e on blokuje komuS przejScie jest wierutnEbzdtr4.
Ja nie m6wilem, ze samochody stoj4 do 15, bo pracownik jak przyjeLdaa na zmiang to
dalej jest, ale on nie ma gdzie zaparkowa6. Natomiast chcg poinformowal,2e niedlugo
wybudujemy kolejnych 15 miejsc parkingowych na terenie fabryki, mimo tego tam
jest naprawdg ciasno.

Radny Naumiuk Miroslaw -Przewodniczqcy Rady, przedstawil 2 sprawy.

Pierwsza sprawa dotyczy zalewu miejskiego, kt6ry w niedlugim czasie bgdzie
podlegal rewitalizacji. Osoby, kt6re zajmuj4 sig wgdkowaniem zglosity taka sytuacje,
2e na pol4czeniu zalewlu z rzekE przy studzience melioracyjnej jest przesi4kanie wody
z zalewu do rzeki. Trudno jest mi powiedziec, czy to jest dzialanie bobr6w, czy
uszkodzenie studzienki. Zwracam sig z proSb4 o zainteresowanie odpowiednich slu2b,
zeby sig t4 spraw4 zajQly, zanim bgdziemy zalew rewitalizowad.

Druga sprawa dotyczy kwestii zawracaniaprzed rondem kolo Bazyliki, o kt6rej tez
p. Burmistrz na sesji wspominal. Pamigtamy, 2e w momencie budowy ronda przy
Bazylice pojawila sig droga ulohona z plyt pomigdzy dwoma pasami. Ostatnio bylem
Swiadkiem takiego zajicia drogowego, gdzie osoba jad1ca szybkim pasem, nagle
przypomniala sobie, ze musi zawrocic i z piskiem opon zaczgla hamowai a wszystkie
pojazdy jadqce za nim r6wniez zmuszone byty do hamowania. Dobrze, 2e nie doszlo
do stluczki, bo mySlE, 2e takich zdarzenjest wiele. Interwencja p. Burmistrza o tym, Ze

pojawity sig tam znaki zakazu przejehdlania na drugi pas, jednak uwaZam , Le lepszym
rozvviqzaniem byloby postawienie znaku zakazu zawracania lub zlikwidowania tego
niebezpiec znego miej s ca.

Chcialbym sig tez dolqczyc do grupy radnych, kt6rzy zglaszali interwencje na

temat utrzymania pas6w drogowych przy drogach wojew6dzkich, czy powiatowych.
Czasami odnoszg wralenie, ze ktoS te drogi kosi na zlo(it,. Ostatni przyklad dotyczy
ronda przy ul. Polnej, gdziejedna wysepka wok6l ronda jest wykoszona, ale po drugiej
stronie juz nie jest wykoszone. Nie podejrzewam nikogo o zloSliwoSi, ale tego
nalelaloby sig dopatrywa6.

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych udzielone zostanq w punkcie 6.
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z projektu protokolu Nr XXXVllT z sesji Rady Miejskiej w Parczewie odbytej w dniu
29 maja 2017 r. pod przewodnictwem pana Miroslawa Naumiuka- Przewodniczqcego
Rady Miejskiej w Parczewie, dotycz1cy punktu: interpelacje i wnioski radnych.

Ad.2
W punkcie tym radni zglosili interpelacje i wnioski wg ponizszego:

Radny Gol4b Lukasz poruszyl kilka spraw

Druga interpelacja dotyczy budzetu obywatelskiego. W ubiegtym roku Rada

zdecydowala o tym, 2e budhet obywatelski w roku 2017 nie bgdzie realizowany, ale

mieliSmy wrocic w biez4cym roku do tematu. Chciatbym sig dowiedziec, jak sytuacja

wygl4da, czy w tym roku bgdziemy przystgpowai do prac nad budzetem

obywatelskim?

Na powyzsze interpelacje odpowiedzi udzielil pan Michal Bo?ym - Zastgpca
BurmistrzaParczewa. Odpowied2 jest zawarta w punkcie 6 w/w protokofu.

Otrzymuje do wiadomoSci:

1. Pani Agnieszka Hawryluk

- Sekretarz Gminy,

2. ala
i:"! u?q$ i! f; i*jsSL! rry t,ar.czr$.rir,
.lteferat ( )rganrz:zr_cy.1no-Frawny

2l-200 Parc.z,et*, ul" Warszawska 2-4
woi. l.ubelskie
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